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Protokół Nr ORN.0012.1.12.2016 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji   

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 20 grudnia 2016 r. 
 

Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk, 

 Pełnomocnik ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Agata Wróblewska, 

 Podinspektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Katarzyna Judycka, 

 Mieszkaniec Olecka – skarżący, 

 Mieszkanka Olecka – skarżąca. 

 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

otworzył posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Inicjatywa lokalna – podsumowanie. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zaproponował, aby w pkt. 2 porządku posiedzenia w pierwszej kolejności zaopiniować 

projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpoznania. 

 

Innych uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja, uwzględniając propozycję radnego, jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.1.11.2016 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.1.11.2016 posiedzenia komisji 

odbytego w dniu 22 listopada 2016 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej: 

 

c) projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpoznania; 
 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

poinformowała, że Rada Miejska w Olecku na sesji w dniu 28 października 2016 r. uchwałą 

Nr ORN.0007.75.2016 uznała złożoną przez Państwa U. skargę dotyczącą uchwały nr 

ORN.0007.39.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ul. 

Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej, na os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską  

i Leśną oraz w rejonie cmentarza przy ul. Leśnej w Olecku za bezzasadną. Obecnie, 

przygotowany został projekt uchwały zgodnie z opinią prawną, w której radca prawny 

wyjaśnił, iż nie można powtórnie żądać rozpatrzenia tej samej skargi.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, co mają zrobić Państwo U. żeby gdzieś znaleźć wsparcie w swojej sprawie. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, że organem właściwym do sprawdzenia i nadzoru nad inwestycją jest powiatowy 

inspektor nadzoru budowlanego. Na wniosek Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Burmistrz zwrócił się do tego organu o przekazanie informacji z dokonanych czynności 

kontrolnych dotyczących inwestycji budowlanej Pana L. Zgodnie z odpowiedzią, inwestycja 

Pana L. została przeprowadzona zgodnie z wydanym pozwoleniem na budowę. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

powiedział, że w projekcie zabudowy terenu Pana L. zostały uwzględnione dwie działki 

gminne, a ponadto Pan L. zajął część pasa drogowego. Okazał komisji posiadane dokumenty. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

oznajmił, że wobec opinii nadzoru budowlanego radni nie mogą podjąć żadnej decyzji, skoro 

inwestycja została zrealizowana zgodnie z pozwoleniem na budowę. Jeżeli skarżący się z tym 

nie zgadzają, mogą złożyć zawiadomienie do prokuratury. 

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel 

dodał, że nadzór, który wydał opinię także ma przełożonego i jest nim główny inspektor 

nadzoru budowlanego. To następna instancja, gdzie można szukać sprawiedliwości. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

stwierdził, że głosując za podjęciem uchwały, radni przyczynią się do poświadczenia 

nieprawdy. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował, że działka 97/1 stanowiąca pas drogowy jest własnością gminy i nie została 

Panu L. sprzedana ani użyczona. Dodał, że projekt zagospodarowania jest sporządzany przez 

architekta, który posiada odpowiednie uprawnienia. Projekt podlega uzgodnieniu i uzyskaniu 

pozwolenia na budowę w starostwie. Natomiast nadzór nad całym procesem budowlanym jest 

sprawowany przez powiatowego inspektora nadzoru budowlanego, a w razie potrzeby 

wojewódzkiego lub głównego. Rada Miejska kształtuje politykę zagospodarowania 

przestrzennego w sensie miejscowego planu, a jeżeli planu nie ma są wydawane warunki 

zabudowy. Wszystko to, czy procedura jest zgodna z prawem bada nadzór budowlany. 
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Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

dodała, że jeżeli gmina miałaby sprzedać przedmiotową działkę, to tylko po cenie rynkowej. 

Gmina nie może sprzedać gruntu bez wyceny rzeczoznawcy majątkowego.  

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

poinformował, że było pismo, w którym wyrażono zgodę na zajęcie działki przez Pana L. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

zacytowała pismo Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami będące odpowiedzią 

na wniosek Pana L.: „Nawiązując do złożonego wniosku z dnia 15 kwietnia 2014 r. 

informuję, iż Burmistrz Olecka wyraził zgodę na udostępnienie nieruchomości stanowiącej 

własność gminy Olecko oznaczonej numerem geodezyjnym 93/4 położonej w Olecku przy ul. 

Zamostowej w celu przeprowadzenia robót budowlanych mających na celu wykonanie 

przedłużenia rurociągu kanalizacji deszczowej w kierunku do pasa drogowego oraz 

wykonanie niwelacji terenu działki 93/4”. Chodzi o zakrycie rowu na działce Pana L. i na 

działce gminnej. Pan L. na swój koszt poprawił warunki zagospodarowania działki gminnej. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał Państwa U., czy korzystali z pomocy prawnej i czy zwracali się z pismem  

do powiatowego inspektora nadzoru budowlanego o wyjaśnienie sprawy. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

odpowiedział, że nie. Inspektor nie chciał rozmawiać. Powiedział, że posiada dokumenty 

potwierdzające, że wszystko jest w porządku. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że sprawa toczy się już od kilku miesięcy. Mieszkańcy przychodzą na komisje  

i sesje, a Rada Miejska nie jest organem, który może decydować w tej sprawie.  

Postara się sprawdzić, czy Państwu U. należy się nieodpłatna pomoc prawna. Jeśli tak,  

to prawnik pomoże napisać pismo do odpowiedniego organu. Uważa, że Państwo U. powinni 

w pierwszej kolejności złożyć pismo do powiatowego inspektora nadzoru budowlanego  

z prośbą o wyjaśnienie sprawy, załączając wszystkie zgromadzone dokumenty. Wówczas 

inspektor będzie miał obowiązek udzielić odpowiedzi w terminie 30 dni.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

dodał, że komisja będzie oczekiwać na wyjaśnienie tej sprawy. Ma nadzieję, że Państwu U. 

uda się zażegnać konflikt i porozumieć z właścicielem sąsiedniej nieruchomości. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 6 głosach wstrzymujących nie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie 

pozostawienia skargi bez rozpoznania.  

 

a) projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że w dniu 31 sierpnia 2006 r. Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę nr 

XLVII/373/06 w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych.  

W załączniku do uchwały znalazły się między innymi 3 drogi nr 141511N, 141512N, 

141513N zlokalizowane na terenie miasta Olecko przy ulicy Zielonej, na działce numer 2823 
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obr. Olecko 2. W związku z tym, że cała powierzchnia działki nie pełni funkcji drogowej, 

ustala się rzeczywisty przebieg dróg, zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

przebiegu dróg gminnych.  

 

b) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu położonegow Gordejkach;  

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

poinformowała, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego został opracowany 

zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 marca 2016 roku w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

położonego w Gordejkach. Plan ma na celu umożliwienie rozbudowy prowadzonego 

gospodarstwa rolnego i hodowlanego na działkach jednego właściciela. W związku z tym,  

że jest to teren położony w strefie chronionego krajobrazu, od strony jeziora wprowadzono 

nakaz nasadzeń czyli pas zieleni izolacyjnej o szerokości minimalnej 12 metrów. Plan został 

pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie organy. Do wyłożonego projektu planu,  

w ustawowym terminie nie wpłynęły uwagi. 
 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Gordejkach.  

 

d) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2017 rok;  

 

Pełnomocnik ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Agata Wróblewska 

poinformowała, że prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych, zgodnie z ustawą z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, należy do zadań własnych gmin. Zadania są 

szczegółowo określone w w/w ustawie. Program jest kontynuacją zadań realizowanych  

w Gminie Olecko w 2016 roku oraz w latach poprzednich. Program jest poparty Diagnozą 

Lokalnych Zagrożeń Społecznych dla Gminy Olecko, sporządzoną w 2011 r., uzupełnioną  

o aktualne dane z instytucji oraz konsultacjami społecznymi przeprowadzonych pod koniec 

2014 roku. Opiera się również na wytycznych Narodowego Programu Zdrowia. Najwięcej 

środków przeznaczonych jest na zadanie 3: prowadzenie profilaktycznej działalności 

informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych  

i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie 

pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących 

w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych  

– szacunkowy koszt - 342 601 zł. 

 

Członek Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

zastanawiał się, czy kwota 17.000 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie 

przeciwdziałania narkomanii nie jest zbyt niska. 
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Pełnomocnik ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Agata Wróblewska 

wyjaśniła, że do poradni głównie zgłaszają się osoby z problemem alkoholowym. Osób  

z problemem narkomanii jest mniej lub takie osoby nie zgłaszają się. Aktualny Program 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Olecko obowiązuje do 2018 roku. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące uwagi dotyczące Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych: 

 badania najpóźniejsze są z 2011 r., 

 statystyki nie dotyczą miasta a powiatu (strona 7), jeżeli jakichś danych brakuje warto 

posiłkować się stroną mojapolis.pl, 

 na stronie internetowej brakuje informacji o formach wsparcia, pomocy, interwencji  

i gdzie tego szukać, 

 wskaźniki w poszczególnych zadaniach powinny być przedstawione w porównaniu 

przynajmniej do roku ubiegłego, 

 brakuje informacji dotyczącej monitoringu i oceny programu, 

 na stronie 5 znajdują się dane statystyczne GUS według stanu na 31 grudnia 2015 r. 

dotyczące liczby ludności podczas gdy są już dostępne dane z 30 czerwca 2016 r., 

 na stronie 9 w cz. III Adresaci są wymienione grupy mieszkańców, do których jest 

skierowana oferta programu. Oprócz tego powinna znaleźć się informacja, do ilu osób 

bezpośrednio lub pośrednio można dotrzeć,  

 odnośnie cz. IV Zasoby lokalne umożliwiające prowadzenie działalności 

profilaktycznej i terapeutycznej wszystko jest wyliczone, ale  brakuje organizacji 

pozarządowych, które istnieją, działają i są bardzo ważnym podmiotem jak m.in. 

Fundacja Human Lex Instytut, Towarzystwo Przyjaciół Dzieci i Stowarzyszenie 

„Otwarte Drzwi”. W programie powinien znaleźć się opis zadań, które są realizowane 

przez organizacje pozarządowe, 

 środki na konkurs dla organizacji pozarządowych dotyczący streetworkingu, które 

zaplanowano w wysokości 30 000 zł, powinny być zwiększone przynajmniej do 

kwoty przyjętej na to zadanie na 2016 r., czyli nie niższej niż 35 000 zł. 

Prosił, aby powyższe uwagi potraktować jako rekomendacje do programu na 2018 rok. 

Dodał, że numeracja stron w programie nie zgadza się ze spisem treści. 

 

Członek Komisji – Justyna Cieślukowska 

poinformowała, że w świetlicach socjoterapeutycznych nauczycielki/opiekunki są zatrudniane 

na umowy zlecenia albo umowy o dzieło. Zapytała, czy te umowy można przekształcić  

na umowy o pracę. 

 

Pełnomocnik ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Agata Wróblewska 

odpowiedziała, że gmina przekazuje dyrektorowi szkoły środki na funkcjonowanie świetlicy, 

na podstawie programu, jaki przedstawi dyrektor. Zatrudnianie pracowników należy do 

kompetencji dyrektora. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2017 rok.  

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła wniosek, aby środki na konkurs dla 

organizacji pozarządowych dotyczący streetworkingu, które zaplanowano w wysokości  
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30 000 zł, zwiększyć przynajmniej do kwoty przyjętej na to zadanie na 2016 r., czyli nie 

niższej niż 35 000 zł. 

 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą  

„W przyszłość bez barier” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko 

-Mazurskiego na lata 2014-2020;  

 

f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację  przez Gimnazjum  

z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie projektu pod nazwą „Uwolnić potencjał 

uczniów ukryty w eksperymencie i technologii informacyjno-komunikacyjnej. 

Rozwijanie kompetencji przyrodniczych i cyfrowych w Gimnazjum z Oddziałami 

Integracyjnymi w Kijewie” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko 

-Mazurskiego na lata 2014-2020;  

 

g) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Zespół Szkół  

w Olecku Szkołę Podstawową nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana 

Twardowskiego w Olecku projektu pod nazwą „Uczeń na 6 w Szkole Podstawowej nr 4  

z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020;  

 

h) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Szkołę Podstawową 

im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach projektu pod nazwą „Aktywna Szkoła” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020;  

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

oznajmiła, że gmina zakwalifikowała się do 4 projektów. Łączna wysokość dotacji wynosi 

1 408 545,33 zł. Programy przewidują podnoszenie kompetencji uczniów i nauczycieli,  

a także udział rodziców w projektach. W ramach projektów zostaną zakupione 84 laptopy. 

Powstaną klasy multimedialne i sprzęt będzie mógł być przenoszony z klasy do klasy. Oprócz 

tego, w czasie trwania projektów, będą wyjazdy studyjne, obozy, letnie szkoły. Projekty będą 

realizowane od lutego 2017 r. i w większości do sierpnia 2018 r. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

zapytał, dlaczego inne szkoły w mieście nie przystąpiły do konkursów. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, że do konkursu mogła przystąpić tylko ta szkoła, która w okresie ostatnich 3 lat  

z egzaminu lub sprawdzianu średnio miała wynik poniżej średniej wojewódzkiej. Zatem do 

konkursów nie mogły przystąpić SP Nr 1, SP Nr 3 i Gimnazjum Nr 1.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

stwierdził, że to dobrze, że wspiera się słabszych, ale powinno się też doceniać silnych  

i motywować ich do dalszego rozwoju. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że są to fundusze przeznaczone na wyrównywanie szans. Tak duża kwota na 

projekty edukacyjne realizuje postulat komisji dotyczący zaopatrzenia szkół w sprzęt 

komputerowy. 



 7 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

w imieniu komisji pogratulował sukcesu. Dziękował, że wydział tak aktywnie szuka 

projektów i do nich przystępuje. 

 

Opinie Komisji: 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą „W przyszłość bez barier” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na realizację  przez Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi  

w Kijewie projektu pod nazwą „Uwolnić potencjał uczniów ukryty w eksperymencie  

i technologii informacyjno-komunikacyjnej. Rozwijanie kompetencji przyrodniczych  

i cyfrowych w Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie” współfinansowanego  

z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020.  

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Zespół Szkół w Olecku Szkołę Podstawową 

nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku projektu pod 

nazwą „Uczeń na 6 w Szkole Podstawowej nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana 

Twardowskiego w Olecku” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego  

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

na lata 2014-2020.  
 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Szkołę Podstawową im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Gąskach projektu pod nazwą „Aktywna Szkoła” współfinansowanego  

z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 
 

i) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2017-2024;  

 

j) projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 2017 rok;  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że w obu projektach wprowadza się autopoprawki. W projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 2017 rok, w załączniku Nr 10 zawierającym dotacje 

udzielane z budżetu gminy, dostosowano zapis dotyczący dotacji na upowszechnianie 

aktywności fizycznej wśród mieszkańców Gminy Olecko do zapisów w przyjętym uchwałą 

rocznym programie współpracy na 2017 rok Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi. 

 

Plan na zadaniu inwestycyjnym „Budowa budynku socjalnego w Imionkach” obecnie wynosi: 

- w 2016 roku – 205.925 zł, 

- w 2017 roku – 579.535 zł. 

Wykonawca nie zrealizuje w 2016 roku robót na kwotę 109.000 zł, więc należy zwiększyć 

plan wydatków w 2017 roku o kwotę 109.000 zł. Plan proponuję przenieść z zadań: 
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- „Przebudowa drogi gminnej w Łęgowie” – w kwocie 59.000 zł,  

- „Modernizacja lokali i budynków komunalnych” – w kwocie 50.000 zł. 

 

W planie na 2016 rok na zadaniu „Budowa budynku socjalnego w Imionkach” pozostaną 

wolne środki w kwocie 109.000 zł, które będzie można po zrealizowaniu budżetu 2016 roku 

wprowadzić po stronie przychodów w trakcie wykonywania budżetu 2017 r. 

 

W załączniku Nr 2 „Przedsięwzięcia WPF” na zadaniu „Zagospodarowanie plaży SZYJKA  

w Olecku” zwiększono łączne nakłady finansowe na zadanie o 11.070 zł, w wyniku 

zwiększenia planu na zadaniu Uchwałą Rady Miejskiej w dniu 9 grudnia 2016 r. o 11.070 zł 

na 2016 rok na opracowanie projektu budowlanego i raportu oddziaływania na środowisko.  

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinie Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków), uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024. 
 

Komisja (obecnych 5 członków), uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 

2017 rok. 
 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Inicjatywa lokalna – podsumowanie. 

 

Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

poinformowała, że w terminie do 30 stycznia 2016 r. do Urzędu Miejskiego w Olecku 

wpłynęło 9 wniosków. Podsumowała informację w sprawie realizacji inicjatywy lokalnej  

w 2016 r. pod względem finansowo-rzeczowym. Oznajmiła, że w sumie zrealizowano 4 

przedsięwzięcia. Gmina Olecko zainwestowała 61 422,21 zł, z czego jako wkład finansowy 

59 221,21 zł, a wkład rzeczowy 2 200,00 zł. Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na inicjatywę 

lokalną przeznacza się nie mniej niż 50 000,00 zł. Inicjatorzy przedsięwzięć w ramach tego 

mechanizmu wnieśli 50 285,00 zł, z czego wkład rzeczowy został oszacowany na kwotę 

17 715,00 zł, a osobowy na 32 570,00 zł. Dwa przedsięwzięcia miały charakter inwestycyjny, 

a pozostałe imprezowy. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

zapytał, co było powodem tego, że jedna z organizacji wycofała się na etapie weryfikacji 

wniosku. 

 

Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

odpowiedziała, że w trakcie uszczegółowiania wniosku okazało się, że grupa inicjatywna nie 

do końca zrozumiała, o co chodzi w inicjatywie lokalnej, w której nie ma mowy o dotacji. 

Dodała, że mechanizm inicjatywy lokalnej jest trudny, ale ciekawy i bardzo dużo nauczył 

zarówno urzędników jak i inicjatorów. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

stwierdził, że ten mechanizm na pewno uaktywnił ludzi do działania. 
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Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

zgodziła się i dodała, że ta forma współpracy samorządu z mieszkańcami jest realizowana 

pierwszy rok. Mechanizm ma szansę się sprawdzić, gdyż było spore zainteresowanie. 

Zdobyto doświadczenie wynikające z zarządzania w tym roku.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

prosił, by poinformować mieszkańców, że po uchwaleniu budżetu można składać wnioski. 

 

Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

odpowiedziała, że w dniu najbliższej sesji czyli 28 grudnia, radni i sołtysi otrzymają plakaty  

i ulotki. Informacja zostanie zamieszczona na stronie internetowej w zakładce, która już 

funkcjonuje.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

otrzymał sygnały, że była nadmierna ingerencja urzędu we wniosek poprzez sugerowanie 

działań. Ma gdzieś notatki z tego zrobione, ale w tej chwili nie jest przygotowany. 

 

Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

jeśli chodzi o przedsięwzięcia z zakresu kultury, a prawdopodobnie chodzi o wycofany 

wniosek, zaprasza radnego do Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu, który nadzorował sprawę 

wniosku i w szczegółach może to wyjaśnić. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada  

dziękował Pani Alicji Mieszuk za przybycie na posiedzenie komisji oraz za przygotowanie  

i przedstawienie informacji. Fakt, że działania związane z inicjatywą zostały sprawnie 

przeprowadzone bardzo cieszy jak też to, że inicjatywa będzie realizowana w następnym 

roku.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy są pytania lub uwagi do spraw wniesionych. 

 

Pytań ani uwag do spraw wniesionych nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu  5 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Justyna Cieślukowska 

zgłosiła wniosek o uprzątnięcie opadłych po jesieni jabłek na chodniku między wjazdami  

na Osiedle Siejnik oraz o wycięcie zdziczałych jabłoni na tym terenie. 

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

     Protokołowała                                                                 Przewodniczący Komisji 

 

Karolina Kuskowska                                                               Wojciech Rejterada 
 


